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PROCES-VERBAL 
încheiat astăzi 12.11.2024, în cadrul şedinţei  extraordinare a 

Consiliului Local al Municipiului Fălticeni 
 

 
   Şedinţa a fost convocată de  îndată de către dl. primar, prof. Gheorghe Cătălin 

Coman, prin Dispoziţia nr. 761 din data de 12.11.2024, în conformitate cu prevederile  art. 134, 
alin. 1, lit. a, alin. 4 din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările ulterioare. 

   La şedinţă participă un număr de 17 consilieri locali. Absentează dna cons. local 
Cojocaru Eugenia – Liliana și dl. cons. local Asaftei – Titianu Ion. 
     D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman:  Bună ziua.  Mulțumesc că ați 
acceptat invitația de a participa la ședința extraordinară de astăzi, 12.11.2024, cu convocare de 
îndată. Ordinea de zi v-a fost pusă la dispoziție cu materialele aferente, în termenul legal.  
Poate vă întrebați de ce am făcut această ședință cu convocare de îndată. Săptămâna trecută 
ni s-au alocat niște bani, care trebuie încluși în bugetul local. Banii sunt într-un cuantum 
generos, 2 milioane de lei, a doua sumă ca marime din județ după Suceava, care a primit 2,5 
milioane lei. Sunt bani pe care i-am primit pe secțiunea funcționare și dezvoltare și care trebuie 
cheltuiți până la sfârșitul anului. Dacă făceam ședința la sfârșitul lui noiembrie nu mai aveam 
timp să-i cheltuim, plus că avem o serie de  urgențe și probleme de reglat. Supun aprobării și 
suplimentarea ordinii de zi cu proiectul de hotărâre privind trecerea unor imobile situate în 
municipiul Fălticeni, Aleea Nucului, f.n. din domeniul privat al Municipiului Fălticeni, 
județul Suceava, în domeniul public al acestuia și darea în administrare Spitalului 
Municipal Fălticeni. 
Suplimentarea ordinii de zi se aprobă în unanimitate. 

              Se supune spre aprobare ordinea de zi în totalitate, respectiv:                   
               1.    Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local de venituri și cheltuieli 
pe anul 2024 - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman;  
    2. Proiect de hotărâre privind trecerea unor imobile situate  în municipiul
 Fălticeni, Aleea Nucului, f.n. din domeniul privat al Municipiului Fălticeni,   județul 
Suceava, în domeniul public al acestuia și darea în administrare Spitalului Municipal 
Fălticeni - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman.    
   Ordinea de zi, în totalitate, se aprobă în unanimitate , respectiv cu 17 voturi „pentru”. 

Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind 
rectificarea bugetului local de venituri și cheltuieli pe anul 2024 - iniţiator, primar – prof. 
Gheorghe – Cătălin Coman;  
   D-nul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu – preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
   D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia 

economică: Aviz favorabil. 

  D-na consilier local, as. Chirilă Gabriela – Violeta – membru comisia pentru 
învăţământ:  Aviz favorabil. 

  D-nul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 
   D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Este vorba de suma de 2 milioane lei, 
bani pe care i-am primit și ar trebui să rectificăm bugetul de venituri și cheltuieli, pentru a-i putea 
utiliza. Dar sunt și alte modificări care sunt trecute și în referatul de aprobare, în sensul că se 
majorează sumele, inclusiv sumele provenite din impozite. Asta denotă faptul că suntem cu rata 



de absorbție a impozitelor și taxelor la  bugetul local  foarte  mare, ceea ce ne permite să 
diminuăm corespunzător segmentul de cheltuieli și să majorăm sectorul de venituri, astfel încât 
să putem asigura finanțarea pentru obiectivele de investiții, pe care ni le propunem. Dacă sunt 
întrebări... vă stau la dispoziție cu lămuriri referitoare la sumele de bani, atât la venituri, cât și la 
cheltuieli. 
   D-nul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu – preşedinte de ședință: 
Intervenții? 
   D-nul consilier local, ing. Drăgușanu Octav-Anton: Majorare înseamnă că am 
încasat mai bine, cum ați spus dumneavoastră și diminuare la U.E. înseamnă vreun proiect 
unde nu am încasat banii? 
   D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Nu. Este vorba de avansul pe care l-
am primit la clădire și pe care l-am utilizat integral. L-am primit, l-am trecut  ca plus, l-am utilizat 
și l-am trecut ca minus. Sunt proiecte cu finanțare europeană la care primim și un avans. Se 
cheamă prefinanțare. Am primit prefinanțarea, am trecut totul matematic cu plus, am cheltuit 
prefinanțarea și am trecut-o cu minus. Cofinanțarea sunt banii pe care îi punem noi, 
prefinanțarea sunt banii europeni care vin în avans. 
    D-na consilier local, pro., Mocanu Ania-Alina:  La capitolul 70.02 ”alte cheltuieli cu 
bunuri și servicii” se regăsesc aceste ”alte cheltuieli” în documentație? Pentru că eu nu am avut 
timp să o parcurg toată documentația. 
   D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Bineînțeles! 
   D-na consilier local, prof. Mocanu Ania-Alina:  Adică... e defalcată această speță, 
când e vorba de alte cheltuieli? 
   D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: La ce vă referiți mai exact, că nu-mi 
dau seama? 
   D-na consilier local, prof. Mocanu Ania-Alina:  Pe ce sunt cheltuiți acei bani? 
   D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Ce capitol bugetar? 
   D-na consilier local, prof. Mocanu Ania-Alina:  70.02. 
   D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: 70.02 Înseamnă toate sursele de 
finanțare. Fiecare unitate de învățământ are 70.02. La care din ele vă referiți pentru că sunt cel 
puțin 25. 
   D-na consilier local, prof. Mocanu Ania-Alina: Cheltuieli cu bunuri și servicii 50.000 
lei pentru iluminatul public și 500 mii lei pentru alte cheltuieli cu bunuri și servicii. La astea mă 
refer. 
   D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: E vorba de utilități. 
   D-na consilier local, prof. Mocanu Ania-Alina: Am înțeles. Mulțumesc. 
 Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat cu 14 voturi „pentru”. Următorii 
consilieri locali nu și-au exercitat dreptul de vot: dna Corbu Luminița- Claudia, dl Ignat Sorin și 
dna Vasincu Alina – Anamaria. 
   Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind  

trecerea unor imobile situate  în municipiul Fălticeni, Aleea Nucului, f.n. din domeniul 

privat al Municipiului Fălticeni , județul Suceava, în domeniul public al acestuia și darea 

în administrare Spitalului Municipal Fălticeni- iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin 

Coman;  

   D-nul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu – preşedinte de ședință: Avizul 

comisiilor. 

   D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia 

economică: Aviz favorabil. 

  D-na consilier local, as. Chirilă Gabriela – Violeta – preşedinte comisia pentru 
învăţământ:  Aviz favorabil. 

  D-nul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 



   D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Odată cu darea în folosință a 
Spitalului Municipal al Municipiului Fălticeni în 2021 secțiile de obstetrică- ginecologie și 
neonatologie, care funcționau în clădirea maternității de pe strada Ion Creangă, s-au mutat la 
etajul 4 în spitalul municipal nou. Prin urmare, clădirea care arăta foarte bine și care a fost dată 
în folosință în 2017, a rămas disponibilă. E mutată acolo secția de infecțioase și dermatologie, 
de pe Aleea Nucului. În urma discuțiilor cu conducerea spitalului clădirea de pe strada Aleea 
Nucului a rămas disponibilă și ne este redată nouă, nemaifiind folositoare spitalului și fiind 
proprietatea noastră. Avem o problemă, de fapt toată zona are o problemă, din păcate, cu 
segmentul paleative. Este vorba de bolnavii în stare terminală, cancere și așa mai departe. E o 
realitate, din păcate. La  secția exterioară a Spitalului Municipal Fălticeni de la Vadu Moldovei 
avem 15 paturi pentru îngrijiri paleative. Sunt insuficiente și sunt foarte multe solicitări. Există 
oportunitatea să accesăm un proiect cu finanțare europeană pentru a face încă 25 paturi la 
îngrijiri paleative în acea clădire care ne aparține. Ne dorim să depunem acest proiect împreună 
cu Spitalul Municipal Fălticeni. 15 plus 25,  în cadrul aceluiași spital, în această specialitate. 
Transmitem din nou dreptul de administrare a acestei clădiri Spitalului Municipal Fălticeni, 
pentru a depune un proiect cu finanțare europeană, care presupune reabilitare, modernizare, 
reconfigurare interioară, pentru că ceea ce înseamnă spitalul vechi nu mai corespunde cu 
normele noi. Reconfigurare și reconstrucție internă a anumitor segmente pentru asigurarea 
circuitelor medicale, echipamente, dotări, aparatură medicală. Un proiect cu finanțare  
europeană prin PNRR. Îl depune spitalul. Avem termen 2 luni la dispoziție. De asta l-am pus în 
ședința de azi, pentru a da posibilitatea celor care redactează acest proiect să îl termine la timp. 
Cred că facem un lucru bun împreună, pentru că este o secție cu foarte mare adresabilitate și 
încercăm să ușurăm  viața celor care au nevoie de aceste îngrijiri de specialitate. Va fi o 
suplimentare  a spitalului de la Vadu Moldovei cu încă 25 paturi pentru îngrijiri paleative. Asta 
presupune trecerea din privat în public la noi, darea în administrare, făcând mențiunea că 
rămânem proprietarul clădirii. Consiliul Local rămâne proprietarul clădirii. Dăm doar dreptul de 
administrare. 
 D-nul consilier local, prof. Bența Codrin:  Inițiativa este lăudabilă, sincer vorbind. Și 
noi am avut la Organizația Partidului Național Liberal,un proiect de campanie, ceva asemănător, 
de a face un spital dedicat pentru îngrijiri paleative. Subliniez termenul paleative, folosim 
termenul așa latent. Ne-am gândit  pentru această inițiativă să avem un spațiu reamenajat, 
acolo unde este clădirea Consulatului austriac. Poate vă aduceți aminte, au mai fost mai multe 
proiecte care se încadrau pe zona asta, să fie realizabile acolo. Clădirea rămâne într-o stare de 
paragină și poate e bine să o scoatem vreodată din starea respectivă. E bine că ați găsit acum 
soluția asta, să faceți un spital pentru paleative. Era nevoie stringentă pentru comunitate și 
apreciem că ați găsit locația și că o faceți să funcționeze, să nu lăsați clădirea să ajungă în 
paragină, așa cum au ajuns și altele, pentru că, probabil nu au fost surse de finanțare sau nu a 
fost un proiect asemănător. Legat de asta, întreb și dacă aveți ceva  în vedere  pentru clădirea 
Consulatului austriac, legat de subiect. 
 D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Nu ați adresat întrebarea cui trebuie. 
Clădirea Consulatului aparține Consiliului județean Suceava. 
 D-nul consilier  local, prof. Bența Codrin:  În regulă. Știu. 
 D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Consiliul județean a dat dreptul de 
administrare asupra clădirii către Muzeul de Istorie a Bucovinei, la fel cum dăm noi astăzi. 
 D-nul consilier  local, prof. Bența Codrin:  Știu situația. 
 D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman:  Primăria Fălticeni nu este nici 
proprietar, nici administrator, nu avem absolut nici un fel de legătură decât că este pe raza 
Municipiului Fălticeni. Am avut o tentativă în trecut, dar nu vreau să discut asta acum. Nu a fost 
o chestiune fairplay la timpul respectiv, dar asta este altceva, să o preluăm de la Consiliul 
Județean, încă din 2015. Ne-o dădeau în proprietate, dar consilierii de atunci nu au vrut să o 
preia.  
 D-nul consilier  local, prof. Bența Codrin:  Noi știm povestea, de asta revin. S-a 
schimbat clasa politică și de asta am revenit cu întrebarea.  
 D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: La momentul la care discutăm, 
clădirea Consulatului, care este într-o stare avansată de degradare, are proprietar Consiliul 



Județean, dată în administrare Muzeului de Istorie a Bucovinei. Din câte știu eu, pentru că ne 
interesează că este în Fălticeni, au făcut un studiu de fezabilitate, pentru că au dorit să îl 
transforme într-un muzeu de artă sacră. Studiu de fezabilitate a expirat, sunt la momentul la 
care le-am emis un alt certificat de urbanism, suntem parteneri corecți. Domnul Ursu poate 
confirma. A venit marți dimineață cu hârtiile și la prânz a luat certificatul.  Adică nu am fost 
promți. Am fost extraordinar de promți. Ne-a mărturisit că nu a mai întâlnit atâta corectitudine la 
nici o primărie din județ. Asta este altceva. Ideea este că ne dorim ca proprietarul clădirii, 
Consiliul Județean, respectiv administratorul  clădirii, să facă ceva acolo. Mai mult decât atât, 
ne-o asumăm să o facem noi, cu condiția  să ne-o dea. 
 D-nul consilier  local, prof. Bența Codrin:  Asta zic, dacă aveți ocazia să le solicitați, 
asta recomandăm noi. 
 D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman:  Acum procedura este și mai 
complicată, pentru că necesită și o Hotărâre de Guvern. Atunci era mult mai simplu. Legislația 
s-a modificat.  
 D-nul consilier  local, prof. Bența Codrin:  Am găsit pe o sursă de informare că în 
2015 de la Consiliul Local s-au dat 500 mii lei. 
 D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Noi nu am fost niciodată proprietari. 
Nu avem cum să dăm bani pe o clădire care nu ne aparține. Nu a fost în proprietatea noastră 
niciodată, nici în administrare. Vom discuta mai multe altă dată. Asta este altă discuție. Inclusiv 
a venit o delegație  austriacă, procesele- verbale de ședință pot spune lucrul acesta, care a 
spus că mai sunt 3 clădiri similare din cele 18  sau 19 aflate la granița imperiului.  Domnul 
profesor de istorie ne poate confirma. Din cele 18,19,  doar 3 mai erau în picioare. 
 D-nul consilier  local, prof. Bența Codrin:  Erau 8 Consulate la granița României cu 
Imperiul Austriac.  
 D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman:  Și ei și-au asumat să facă și au fost 
stupefiați de faptul că cineva ne-a dat bani si nu au vrut să îi ia. Asta e altă discuție, povestim 
altă dată. Destinația propusă este Muzeul de Artă Sacră. Pentru asta am eliberat și certificatul 
de urbanism.  
   D-nul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu – preşedinte de ședință: 
Intervenții? 
 Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat cu 15 voturi „pentru”. Dna consilier 
local, as. Chirilă Violeta și dna consilier local, as. Edu Anca nu și-au exercitat dreptul de vot. 
   D-nul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu – preşedinte de  ședință –  
declară ședința închisă. 
          Drept pentru care s-a întocmit prezentul proces-verbal. 
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